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Protokół Nr 29/16  
 
 
 

z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego Rady Miasta Krakowa  
odbytego 25 października 2016 r. 

 
 

w Miejskim Centrum Dialogu ul. Bracka 10. 
 
 
 
 
 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Dominik Jaśkowiec, udział wzięli 
Członkowie Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu oraz Goście. 

 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Dominik Jaśkowiec o godz. 16.30 otworzył 

posiedzenie Komisji i po powitaniu Członków Komisji oraz Gości stwierdził quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Postulat korekty granic dzielnic: VIII, IX, X, XIII w świetle uchwały Rady Dzielnicy 
IX Łagiewniki-Borek Fałęcki. 
Beata Kowalówka – Dyrektor Kancelarii Rady Miasta i Dzielnic Krakowa 

2. Sprawy bieżące. 
3. Oświadczenia i komunikaty. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ad 1. 
 
 
Postulat korekty granic dzielnic: VIII, IX, X, XIII w świetle uchwały Rady Dzielnicy IX 
Łagiewniki-Borek Fałęcki. 
 
 
Beata Kowalówka – Dyrektor Kancelarii Rady Miasta i Dzielnic Krakowa krótko 
przybliżyła postulaty korekt. 
 
„Uchwała Nr XXVIII/ 187 /2016 

Rady Dzielnicy IX 

Łagiewniki – Borek Fałęcki 

z dnia 16.08.2016r. 

w sprawie: korekty załącznika do statutu Dzielnicy IX, Dzielnicy VIII, i Dzielnicy XIII. 

Na podstawie §3 pkt. 3 lit. k uchwały nr XCIX/1503/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 

marca 2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek 

Fałęcki w Krakowie (Dziennik Urzędowy Województwa Małopolskiego z 2014r. poz. 1845) 

Rada Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki uchwala, co następuje: 

§1 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o rozpoczęcie procedury korekty zapisów 

załącznika do Statutu Dzielnicy IX w sprawie granic Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki 

z : 

1. Dzielnicą XIII Podgórze. 

Korekta zapisów: na odcinku granicy od skrzyżowania ulic: Kapelanka, Brożka, Grota 

Roweckiego i projektowanej ulicy 8 Pułku Ułanów do ul. Turowicza, przebieg po stronie 

południowej ulic Brożka i Tischnera, po granicy pasa jezdnego. 

§2 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o rozpoczęcie procedury korekty zapisów 

załącznika do Statutu Dzielnicy IX w sprawie granic Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki 

z : 

1. Dzielnicą VIII Dębniki. 

Korekta zapisów : na odcinku granicy od skrzyżowania ulic: Kapelanka, Brożka, Grota 

Roweckiego i projektowanej ulicy 8 Pułku Ułanów, do ul. Zawiłej, przebieg po stronie 

południowo-zachodniej projektowanej ulicy 8 Pułku Ułanów, po granicy pasa jezdnego. 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

Uzasadnienie: 

1. Kryterium topograficzne, związane z lokalnymi szczegółami, formami ukształtowania 

rzeźby terenu, ciekami wodnymi, roślinnością jest jednym z ważniejszych kryteriów 

uzasadniających propozycję korekty granic Dzielnicy IX. W topografię Dzielnicy IX wpisują 

się trzy cieki wodne i ich doliny: rzeka Wilga, Potok Rzewny, Potok Młynny Kobierzyński, 

które organizują obszar dzielnicy na kierunku północ-południe, dlatego w naturalny sposób 

można dokonać korekty granicy na tych kierunkach, co zostało zapisane w paragrafach 1-2.. 

Wymienione doliny stanowią ważne korytarze ekologiczne, miejsca zbiorowisk roślinnych, 

ważne siedliska dla zwierząt (ptaki), stanowiące chronione składy gatunkowe 

i charakterystyczne kombinacje gatunków np. na terenie Użytku Ekologicznego Potoku 

Rzewny, oraz terenie przyszłego Parku Rzecznego Wilga ( prawa i lewa strona doliny), 

dlatego 



pozyskanie większego dostępu do wymienionych obszarów umożliwi na poziomie samorządu 

lokalnego spójne i skuteczne działania w zakresie ochrony środowiska ( kryterium 

rozwojowe). 

2. Kryterium infrastrukturalne, przyjmujące klasyczny podział na infrastrukturę techniczną 

i infrastrukturę społeczną, w zakresie przedmiotowego uzasadnienia pełni swoją funkcję 

w obydwu aspektach. Mieszkańcy dzielnic pomocniczych powinni mieć możliwość dostępu do 

urządzeń, które stanowią materialną podstawę ( mowa o infrastrukturze technicznej) przekazu 

usług społecznych ( socjalnych i kulturowych) w równym lub podobnym zakresie. Dzielnica 

IX, otoczona dużymi obszarami Dzielnic VIII, X, XIII i zamieszkanymi przez wielokrotnie 

większą ilość mieszkańców ( dane statystyczne), ma znacznie ograniczony dostęp do 

infrastruktury społecznej na własnym obszarze. Nie ma także możliwości rozwoju w tym 

zakresie. Jest to sytuacja wymagająca zmiany, ponieważ jak wiadomo występuje wyraźny 

związek między jakością życia mieszkańców, o co powinien dbać samorząd lokalny, 

i rozwojem infrastruktury społecznej tzn. powstawaniem obiektów kulturalnych (w tym 

zakresie, wyjątkowo, większość potrzeb mieszkańców Dzielnicy IX jest zaspokojona) 

sportowych, rekreacyjnych (ścieżki rowerowe, ważne także jako obszar komunikacji 

indywidualnej), edukacyjnych, opieki zdrowotnej, opieki nad dziećmi i seniorami, instytucji 

ochrony prawa i bezpieczeństwa (brak np. posterunku policji na terenie Dzielnicy IX). 

Związek infrastruktury technicznej z infrastrukturą społeczną dotyczy także komunikacji. Na 

terenie Dzielnicy IX pozostaje ona nie rozwiązanym problemem. Dzieje się tak dlatego, że nie 

są realizowane planowane inwestycje komunikacyjne, strategiczne dla obszaru Borku 

Fałęckiego np. budowy ul. 8 Pułku Ułanów oraz, z powodu przecięcia granicami dzielnicy 

ważnych ciągów komunikacyjnych, utrudnione jest planowanie i realizacja inwestycji 

drogowych w rejonie ulic Cegielnianej i Pszczelnej. Obecnie dla Dzielnicy VIII i XIII są to 

rejony peryferyjne i nie stanowią priorytetu w zakresie poprawy stanu infrastruktury 

komunikacyjnej. Istniejące lub planowane min. w uchwalonych MPZP i obowiązujących na 

obszarze Dzielnicy IX główne ciągi komunikacyjne powinny pełnić funkcję linii granicznej 

miedzy sąsiednimi dzielnicami, na co wskazują zapisy w paragrafach 1 i 2 niniejszej uchwały. 

Mając na uwadze dobrą przyszłość Dzielnicy IX wskazujemy na potrzeby rozwoju 

infrastruktury, ponieważ implikuje ona rozwój lokalny i decyduje o jakości życia 

mieszkańców. 

3. Kryterium rozwojowe, uwzgledniające podstawowe problemy polityki ekonomicznej 

jest także istotnym uzasadnieniem do wyznaczenia obszaru dzielnicy pomocniczej Łagiewniki-

Borek Fałęcki. Dzięki jego przyjęciu można przygotować, z zachowaniem podmiotowości 

mieszkańców tzn. traktując ich jako partnera ( tu konieczne jest wykorzystanie różnych form 

konsultacji społecznych), perspektywiczny plan powiększenia i modernizacji zasobów 

dzielnicy w zakresie rozbudowy podstawowej infrastruktury, budownictwa mieszkaniowego, 

ochrony środowiska, poprawy dostępu do profilaktyki i ochrony zdrowia, dostępu do edukacji 

i kultury a zatem poprawy poziomu życia mieszkańców. Istotnym aspektem, szczególnie 

w dobie deficytu postaw obywatelskich, który powinien być uwzględniony w tym miejscu, jest 

także integracja wspólnot mieszkających na obszarze naszej dzielnicy. Obecnie skupionych na 

czterech obszarach, wydzielonych topograficznie ( są też inne kryteria tego podziału). 

Zapisane propozycje korekty granic w paragrafach od 1 do 2 niniejszej uchwały wpisują się 

w przedstawione powyżej kryterium rozwojowe. Na koniec należy zaznaczyć, że wnioskowana 

korekta granic jest uzasadniona także ze względu na konieczność powiększenia obszaru 

dzielnicy i zwiększenie liczby mieszkańców, co pozwoli na zachowanie zrównoważonego 

rozwoju oraz poprawnych proporcji między sąsiadującymi ze sobą dzielnicami. Obecnie 

największą liczbę mieszkańców mają Dzielnica VIII – 59.395, Dzielnica X – 25.608, Dzielnica 

XII – 34.045, podczas gdy Dzielnica IX tylko 14.859. Podobne dysproporcje występują 



w zakresie obszaru dzielnic: Dzielnica VII – 4618,87 ha, Dzielnica X – 2560,40 ha, Dzielnica 

XII – 2566,71 ha, gdy Dzielnica IX tylko – 541,51 ha. 

 
 
Uchwała Nr XXIX/ 199 /2016 

Rady Dzielnicy IX 

Łagiewniki – Borek Fałęcki 

z dnia 22.09.2016r. 

w sprawie: korekty załącznika do statutu Dzielnicy IX i Dzielnicy X. 

Na podstawie §3 pkt. 3 lit.k uchwały nr XCIX/1503/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 marca 

2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki 

w Krakowie (Dziennik Urzędowy Województwa Małopolskiego z 2014r. poz. 1845) Rada 

Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki uchwala, co następuje: 

§1 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o rozpoczęcie procedury korekty zapisów 

załącznika do Statutu Dzielnicy IX w sprawie granic Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki 

z : 

1. Dzielnicą X Swoszowice 

Korekta zapisów uwzględniająca zwiększenie obszaru Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek 

Fałęcki w kierunku południowym. 

§2 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

 

Uzasadnienie: 

1. Kryterium historyczne. W obszarze Dzielnicy IX, która nosi nazwę Łagiewniki – Borek 

Fałęcki znajdują się osiedla Cegielniana, Łagiewniki, Borek Fałęcki, Zaułek Jugowicki. Jest 

to tylko część historycznego terytorium Borku Fałeckiego, Łagiewnik, Jugowic – dlatego przy 

zastosowaniu kryterium historycznego przy dokonaniu korekty granic powinny być dołączone 

terytoria pozostające obecnie poza granicami Dzielnicy IX. 

2. Kryterium topograficzne, związane z lokalnymi szczegółami, formami ukształtowania 

rzeźby terenu, ciekami wodnymi, roślinnością a także, o czym mowa w punkcie 1 

uzasadnienia, z lokalną historią i kulturą jest jednym z ważniejszych kryteriów 

uzasadniających propozycję korekty granic Dzielnicy IX. W topografię Dzielnicy IX wpisują 

się trzy cieki wodne i ich doliny: rzeka Wilga, Potok Rzewny, Potok Młynny Kobierzyński, 

które organizują obszar dzielnicy na kierunku północ-południe, dlatego w naturalny sposób 

można dokonać korekty granicy na tych kierunkach. Najbardziej znacząca korekta dotyczy 

obecnej granicy południowej, co jest uzasadnione kryterium historycznym, kryterium 

infrastrukturalnym i kryterium rozwojowym. Wymienione doliny stanowią ważne korytarze 

ekologiczne, miejsca zbiorowisk roślinnych, ważne siedliska dla zwierząt (ptaki), stanowiące 

chronione składy gatunkowe i charakterystyczne kombinacje gatunków np. na terenie Użytku 

Ekologicznego Potoku Rzewny, oraz terenie przyszłego Parku Rzecznego Wilga ( prawa 

i lewa strona doliny), dlatego pozyskanie większego dostępu do wymienionych obszarów 

umożliwi na poziomie samorządu lokalnego spójne i skuteczne działania w zakresie ochrony 

środowiska ( kryterium rozwojowe). Przedstawione powyżej mikro-światy uzupełnić należy 

obszarem parku na Górze Borkowskiej, wchodzącego w skład założenia dworskiego 

Ziobrowskich. Jak pisze autor monografii „Park Solvay”, Roman Marcinek: „Ogród 

Ziobrowskich to perełka borkowskiej zieleni. Opowieść o borkowskiej zieleni nie będzie pełna, 

jeśli pominiemy arboretum na Górze Borkowskiej. Niewielu zdaje sobie sprawę, że tuż obok 

ruchliwego skrzyżowania… znajduje się jeden z najciekawszych parków w granicach 

Krakowa” ”. Dodać należy, park został wpisany do rejestru zabytków. Jest to zabytek zielony 



zlokalizowany na obszarze, który nosi topograficzną nazwę: Góra Borkowska i zgodnie 

z kryterium historycznym stanowi część Borku Fałęckiego, obecnie w granicach Dzielnicy X. 

3. Kryterium infrastrukturalne, przyjmujące klasyczny podział na infrastrukturę techniczną 

i infrastrukturę społeczną, w zakresie przedmiotowego uzasadnienia pełni swoją funkcję 

w obydwu aspektach. Mieszkańcy dzielnic pomocniczych powinni mieć możliwość dostępu do 

urządzeń, które stanowią materialną podstawę ( mowa o infrastrukturze technicznej) przekazu 

usług społecznych ( socjalnych i kulturowych) w równym lub podobnym zakresie. Dzielnica 

IX, otoczona dużymi obszarami Dzielnic VIII, X, XIII i zamieszkanymi przez wielokrotnie 

większą ilość mieszkańców ( dane statystyczne), ma znacznie ograniczony dostęp do 

infrastruktury społecznej na własnym obszarze. Nie ma także możliwości rozwoju w tym 

zakresie. Jest to sytuacja wymagająca zmiany, ponieważ jak wiadomo występuje wyraźny 

związek między jakością życia mieszkańców, o co powinien dbać samorząd lokalny, 

i rozwojem infrastruktury społecznej tzn. powstawaniem obiektów kulturalnych (w tym 

zakresie, wyjątkowo, większość potrzeb mieszkańców Dzielnicy IX jest zaspokojona) 

sportowych, rekreacyjnych ( ścieżki rowerowe, ważne także jako obszar komunikacji 

indywidualnej), edukacyjnych, opieki zdrowotnej, opieki nad dziećmi i seniorami, instytucji 

ochrony prawa i bezpieczeństwa (brak np. posterunku policji na terenie Dzielnicy IX). 

Związek infrastruktury technicznej z infrastrukturą społeczną dotyczy także komunikacji. Na 

terenie Dzielnicy IX pozostaje ona nie rozwiązanym problemem. Dzieje się tak dlatego, że nie 

są realizowane planowane inwestycje komunikacyjne, strategiczne dla obszaru Borku 

Fałęckiego np. budowy ul. 8 Pułku Ułanów oraz, z powodu przecięcia granicami dzielnicy 

ważnych ciągów komunikacyjnych, utrudnione jest planowanie i realizacja inwestycji 

drogowych w rejonie ulic Cegielnianej i Pszczelnej. Obecnie dla Dzielnicy VIII i XIII są to 

rejony peryferyjne i nie stanowią priorytetu w zakresie poprawy stanu infrastruktury 

komunikacyjnej. Mając na uwadze dobrą przyszłość Dzielnicy IX wskazujemy na potrzeby 

rozwoju infrastruktury, ponieważ implikuje ona rozwój lokalny i decyduje o jakości życia 

mieszkańców. 4. Kryterium rozwojowe, uwzgledniające podstawowe problemy polityki 

ekonomicznej jest także istotnym uzasadnieniem do wyznaczenia obszaru dzielnicy 

pomocniczej Łagiewniki-Borek Fałęcki. Dzięki jego przyjęciu można przygotować, 

z zachowaniem podmiotowości mieszkańców tzn. traktując ich jako partnera ( tu konieczne 

jest wykorzystanie różnych form konsultacji społecznych), perspektywiczny plan powiększenia 

i modernizacji zasobów dzielnicy w zakresie rozbudowy podstawowej infrastruktury, 

budownictwa mieszkaniowego, ochrony środowiska, poprawy dostępu do profilaktyki 

i ochrony zdrowia, dostępu do edukacji i kultury a zatem poprawy poziomu życia 

mieszkańców. Istotnym aspektem, szczególnie w dobie deficytu postaw obywatelskich, który 

powinien być uwzględniony w tym miejscu, jest także integracja wspólnot mieszkających na 

obszarze naszej dzielnicy. Obecnie skupionych na czterech obszarach, a po przyjęciu 

propozycji korekty granic Dzielnicy X, na siedmiu obszarach, wydzielonych topograficznie ( 

są też inne kryteria tego podziału). Na koniec należy zaznaczyć, że wnioskowana korekta 

granic jest uzasadniona także ze względu na konieczność powiększenia obszaru dzielnicy 

i zwiększenie liczby mieszkańców, co pozwoli na zachowanie zrównoważonego rozwoju oraz 

poprawnych proporcji między sąsiadującymi ze sobą dzielnicami. Obecnie największą liczbę 

mieszkańców mają Dzielnica VIII – 59.395, Dzielnica X – 25.608, Dzielnica XII – 34.045, 

podczas gdy Dzielnica IX tylko 14.859. Podobne dysproporcje występują w zakresie obszaru 

dzielnic: Dzielnica VII – 4618,87 ha, Dzielnica X – 2560,40 ha, Dzielnica XII – 2566,71 ha, 

gdy Dzielnica IX tylko – 541,51 ha. 

 
 

 

 



UCHWAŁA Nr XXV/210/2016 

Rady Dzielnicy X Swoszowice 

z dnia 24 października 2016 r. 

w sprawie niedzielenia obszaru Dzielnicy X i połączenia Dzielnicy X z Dzielnicą IX od nowej 

kadencji samorządowej. 

Na podstawie § 3 pkt 3 lit. k uchwały Nr XCIX/1504/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 

marca 2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy X Swoszowice 

w Krakowie (Dz. Urz. Woj. Mał. z 2014 r. poz. 1846) Rada Dzielnicy X Swoszowice uchwala, 

co następuje: 

 

 

§ 1 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o niedzielenie obszaru Dzielnicy X 

Swoszowice. 

§ 2 

Integralną część wniosku zawartego w § 1 stanowi poniższe uzasadnienie. 

UZASADNIENIE: 

Obszar Dzielnicy X składa się z bardzo dobrze funkcjonujących ze sobą osiedli. W ubiegłej 

kadencji samorządowej, granice Dzielnicy X Swoszowice zostały minimalnie skorygowane 

i tym samym, obecnie nie ma uzasadnienia dla dokonywania podziału tego terenu. 

Ewentualne dzielenie mieszkańców na mieszkających w domach jednorodzinnych i w blokach 

jest wysoce nieetyczne, gdyż stopień zamożności poszczególnych rodzin nie powinien być 

czynnikiem rozbijającym lokalne społeczności. Warto dodać, że przygniatająca większość 

Dzielnic Krakowa posiada zróżnicowaną zabudowę mieszkaniową i jest to normalna sytuacja 

nie mogąca być powodem zmiany granic Dzielnic. Zmniejszenie obszaru Dzielnicy X uczyni ją 

najmniejszą Dzielnicą w Krakowie pod względem ilości mieszkańców. Ponieważ podział 

Dzielnicy X Swoszowice byłby szkodliwy dla ogółu mieszkańców, radni reprezentujący osiedla 

naszej Dzielnicy są przeciwni wprowadzeniu podziału Dzielnicy X Swoszowice i wnioskują o 

pozostawienie w całości wszystkich osiedli Dzielnicy X Swoszowice w jej granicach. 

§ 3 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o wszczęcie procedury połączenia Dzielnicy X 

Swoszowice z Dzielnicą IX Łagiewniki-Borek Fałęcki od nowej kadencji samorządowej. 

§ 4 

Integralną część wniosku zawartego w § 3 stanowi poniższe uzasadnienie. 

UZASADNIENIE: 

Zarówno Dzielnica IX Łagiewniki - Borek Fałęcki jak i Dzielnica X Swoszowice posiadają 

małą ilość mieszkańców. Po połączeniu obu w/w dzielnic, powstałaby dzielnica z dużą ilością 

mieszkańców (ok. 40 000) i ze znaczącym obszarem. Wysokość budżetu nowej dzielnicy 

byłaby podobna do łącznej wysokości budżetów obecnych dzielnic IX i X, jednakże cała kwota 

spoczywałaby w jednej jednostce administracyjnej (czyli w jednej dzielnicy), a co za 

tym idzie możliwe byłoby wykonywanie większych i droższych inwestycji, tak bardzo 

potrzebnych na tym terenie. Połączenie obu w/w dzielnic spowodowałoby też oszczędności 

finansowe z uwagi na funkcjonowanie tylko jednej rady dzielnicy zamiast obecnych dwóch. 

Kolejną zaletą połączenia dzielnic IX i X byłoby scalenie sąsiednich osiedli, bez rozbicia 

istniejących i utrwalonych więzi lokalnych społeczności osiedlowych. Rozwiązanie takie jest 

zgodne z propozycją Rady Dzielnicy IX, która zawnioskowała na mocy swej uchwały do 

Prezydenta Miasta Krakowa o poszerzenie granic Dzielnicy IX Łagiewniki – Borek Fałęcki.” 

 
Przewodniczący Komisji stwierdził, iż w przypadku korekt dotyczących granic 
pomiędzy dzielnicami VIII, IX i XIII sprawa „nie jest konfliktowa”, ale wymaga 



dopracowania wspólnego stanowiska. Zwrócił się o pilotowanie działań przez 
Kancelarię Rady Miasta i Dzielnic Krakowa. 
 
Dzielnice IX i X. 
 
Maciej Nazimek - Przewodniczący Rady i Zarządu Dzielnicy X przybliżył propozycje 
zawarte w uchwale w sprawie niedzielenia obszaru Dzielnicy X i połączenia Dzielnicy 
X z Dzielnicą IX od nowej kadencji samorządowej 
 
Jan Stanisław Pietras Przewodniczący Rady i Zarządu dzielnicy IX odczytał 
oświadczenie: 
 
„Oświadczenie. 25 października 2016 roku 

W dniu 25 października 2016 roku Zarząd Rady Dzielnicy IX podtrzymuje stanowisko zawarte 

w uchwałach: z dnia 16.08.2016 roku Nr XXVIIl/187/2016 i z dnia 22.09.2016 roku 

Nr XXIX/199/2016 w sprawie korekty załącznika do statutu odpowiednio Dzielnicy IX, VIII, 

XIII oraz Dzielnicy IX i Dzielnicy X. 

Dzielnica IX Łagiewniki - Borek Fałęcki w roku 2014, w wyniku zmian w zapisie nowego 

Statutu Dzielnic, korekty granic z Dzielnicą VIII i Dzielnicą XI została zmniejszona 

o powierzchnię ok. 30 ha a poza granicami dzielnicy znalazły się dwie placówki oświatowe 

służące mieszkańcom (obecnie na terenie Dzielnicy VIII). Stanowisko Rady Dzielnicy 

dotyczące przywrócenia granic podjęte zostało w uchwale Nr LXI 11/502/2014 z dnia 

06.05.2014 roku. 

Wskazana wyżej, niekorzystna dla mieszkańców Dzielnicy IX, korekta przebiegu granic (od 

strony wschodniej i zachodniej) dokonana według nieczytelnych kryteriów, bez konsultacji 

z Dzielnicą i mieszkańcami przyczyniła się do zmniejszenia obszaru i liczby mieszkańców 

jednej z najmniejszych dzielnic Krakowa. W otoczeniu dzielnic o dużych obszarach, 

perspektywy zrównoważonego rozwoju Dzielnicy IX są niekorzystne. Dlatego aktualny stan, 

wykazujący między dzielnicami znaczące dysproporcje w zakresie potencjału ( zamknięty 

obszar, liczba ludności), niepokoi mieszkańców i samorząd lokalny. 

Jesteśmy także przekonani, że kryteria, wskazane w uzasadnieniu uchwał: NrXXVIII/187/2016 

z dnia 16.08.2016 roku i Nr XXIX/199/2016 z dnia 22 .09.2016 roku, powinny być obecnie 

podstawą korekty granic Dzielnicy IX ze wskazanymi dzielnicami: Dzielnicą VIII, X i XIII. 

W celu opracowania przedmiotowych rozwiązań wnioskujemy powołanie merytorycznego 

zespołu zadaniowego, który przygotuje projekt korekty przebiegu granic korzystny dla 

zainteresowanych stron.” 

 
 
W dyskusji uczestniczyli (w porządku alfabetycznym): 
Dominik Jaśkowiec, Dominik Galas, Andrzej Hawranek, Józef Jałocha,  
Małgorzata Jantos, Maciej Nazimek, Jan Stanisław Pietras, Arkadiusz Puszkarz, 
Radni i Mieszkańcy Dzielnicy IX i X reprezentujący poszczególne osiedla. 
Przedstawiciele stron ścierali się prezentując argumenty za i przeciw zmianom. 
 
Członkowie Komisji podkreślali miedzy innymi, iż: 

 przebieg dyskusji i niektóre prezentowane poglądy mogą być argumentem dla 
zwolenników likwidacji dzielnic w Krakowie, 

 potrzebna jest rozwaga i kompromis.  
 

 



Przewodniczący Komisji podsumowując dyskusję stwierdził, iż Komisja może 
powrócić do sprawy tylko w przypadku, gdy Rady Dzielnic IX i X wypracują 
kompromis. Kompromis ten zainteresowani winni wypracować we własnym gronie. 
 
 
Ad 2. 
 
Sprawy bieżące. 
 
Nie zgłoszono spraw bieżących. 
 
 
Ad 4. 
 
Oświadczenia i komunikaty. 
 
Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów. 
 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji  
Dominik Jaśkowiec o godz. 18.30 zamknął posiedzenie. 
 

 
 
 
Przewodniczący Komisji 

 
 
Dominik Jaśkowiec 

 

 
Sporządzi: W. Kalicki 


